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Per-Olof Lind (L), ersättare 
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Randi Graungaard, kommundirektör 
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Petter Hansson, ekonomichef 
Sami Lehikoinen, praoelev 
 
  
 

 
Utses att justera Cecilia Magnusson-Svärd (S) 
 
Digital justering   
 
Paragrafer: 23-46 
 
Ordförande ………………………………………………………………… 
 Kristina Bendz (M) 
 
Justerare ………………………………………………………………… 
 Cecilia Magnusson-Svärd (S) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Organ Kommunstyrelsen 
 
Sammanträdesdatum 2022-02-16 

Datum då anslaget sätts upp 2022-02-22 

Datum när anslaget tas ned 2022-03-16 
 
Förvaringsplats för protokollet Nya Rådhuset Österportstorg i Ystad  
 
  
  1S

ig
na

tu
re

 re
fe

re
nc

e:
 4

cb
28

2c
4-

bd
8a

-4
f8

3-
a8

0c
-d

43
f1

4a
c5

d2
d



 

 
 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 

Justerares 
signatur 
 
 

   

 

 
Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 

2022-02-16 
 
Beslutande Kristina Bendz (M), ordförande 

Gunilla Andersson (M) 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) 
Adrian Magnusson (S) 
Anja Edvardsson (S) 
Sverker Meyer (M) 
Roger Jönsson (S) 
Göran Göransson (-) 
Paul Svensson (SD) 
Håkan Eriksson (C) 
Jan-Åke Isaksson (SD) 
Michael Michaelsen (SD) 
Anne Olofsdotter (M) 
Marina Nilsson (MP) 
Mårten Mårtensson (S) ersätter Eva Clausson (C) 
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Kommunstyrelsen Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

 
 
 
 

Ärenden vid dagens sammanträde  
 
Paragraf Ärende Diarienr Sida 

 

§ 23 Ändring i föredragningslistan  5 

§ 24 Redovisning av delegeringsbeslut 27 januari-16 
februari 2022 2022/1 6 

§ 25 Redovisning av meddelanden 4 januari-9 februari 
2022 2022/2 7 

§ 26 Yttrande över Förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen 2022-2033 2021/410 8 - 9 

§ 27 Godkänna kompletteringsbudget 2022 för 
kommunstyrelsen Ledning & Utveckling 2021/428 10 - 11 

§ 28 Redovisning av handlingsplan - Genomlysning av 
Ledning o utvecklings verksamhet 2021/190 12 

§ 29 Yttrande om Översiktplan 2040 för Sjöbo 
kommun 2021/436 13 

§ 30 Årsredovisning 2021 för kommunstyrelsen – 
Ledning och Utveckling, samt Hamn 2022/3 14 - 16 

§ 31 Återrapportering av övertid kvartal 4/2021 2021/181 17 

§ 32 Återrapportering av kurser och konferenser 
4/2021 2021/182 18 

§ 33 Återrapportering av konsulter 4/2021 2021/183 19 

§ 34 Återrapportering av vakansprövning 4/2021 2021/184 20 

§ 35 Komplettering i kommunstyrelsens 
delegationsordning 2022/26 21 

§ 36 Firmatecknare för stiftelser förvaltade av Ystads 
kommun 2022/29 22 

§ 37 Tilläggsavtal till medfinansieringsavtal cykelväg 
Hammar-Skillinge 2021/357 23 - 26 

§ 38 Återremitterat; Begäran om delfinansiering från AB 
Ystadbostäder 2021/423 27 - 28 

 Ärendet utgår Tilläggsanslag för uppstart av utökad 
dagverksamhet 2022 2022/24  

§ 39 Ändring av utformning av cykelbana på 2022/23 29 - 30 
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Industrigatan 

§ 40 Kommunalt partistöd för 2022 2022/22 31 - 32 

§ 41 Svar på Motion om God tillagad mat på Ljuskällan 2021/32 33 - 34 

§ 42 Svar på Motion om Ungdomsbiljett till ungdomar i 
Ystads kommun 2021/261 35 - 36 

§ 43 Svar på Motion om implementation av vissa 
förordningar 2021/283 37 - 38 

§ 44 
Ledamotsinitiativ till kommunstyrelsen - 
Helhetsgrepp om kommande nybyggnation i 
Trädgårdsstaden 

2022/37 39 

§ 45 Information  40 

§ 46 Övrigt  41 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 23     
 

Justerares signatur  
 

 
 

Ändring i föredragningslistan 

Kommunstyrelsen beslutar 
På förslag från ordföranden görs följande ändringar i dagens föredragningslista: 
 

• Ärende om Tilläggsanslag för uppstart av utökad dagverksamhet 2022 utgår 
• Under Övrigt läggs följande ärende till - Enkel fråga till socialnämndens ordförande 

från Göran Göransson (-) 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 24 Dnr 2022/1 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Redovisning av delegeringsbeslut 27 januari-16 februari 
2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av delegeringsbeslut under tiden 27 januari – 16 
februari 2022 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och tjänsteperson i 
enlighet med kommunstyrelsens delegeringsordning. 
 
Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att 
kommunstyrelsen omprövar eller fastställer delegeringsbesluten. Däremot får 
kommunstyrelsen återta lämnad delegering eller föregripa ett beslut i ett enskilt ärende av den 
som fått beslutanderätten genom att själv ta över ärenden och fatta beslut. 
 
Ärendet har inte checklistats då det är av administrativ karaktär. 

Beslutsunderlag 
• Rapport över delegeringsbeslut 27 januari – 16 februari 2022 

   

6S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
cb

28
2c

4-
bd

8a
-4

f8
3-

a8
0c

-d
43

f1
4a

c5
d2

d



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 25 Dnr 2022/2 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Redovisning av meddelanden 4 januari-9 februari 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av meddelanden tiden 4 januari – 9 februari 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott: 

• Protokoll 12 januari 2022 paragraferna 1–14 
• Protokoll 9 februari 2022 paragraferna 15–22 

 
Östra Skånes hjälpmedelsnämnd: 

• Protokoll 8 december 2021 paragraferna 13–21 
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Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 26 Dnr 2021/410 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Yttrande över Förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen 2022-2033 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner Ystad, Simrishamn och Sjöbo kommuners gemensamma 
yttrande över Förslag till nationell plan för transportsystemet 2022–2033. 

Sammanfattning av ärendet 
På uppdrag av regeringen har Förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 2022–
2033 skickats på remiss till bland annat Sveriges kommuner under perioden 30 november 
2021 – 28 februari 2022. Den nationella planen för transportinfrastruktur beskriver hur den 
statliga infrastrukturen ska underhållas och utvecklas. Planen omfattar i huvudsak:  

• Drift och underhåll av statliga vägar och järnvägar   
• Investeringar i statliga vägar, järnvägar, farleder och slussar   
• Åtgärder för att minska infrastrukturens miljöpåverkan   
• Stöd till kommuner för att främja hållbara stadsmiljöer (stadsmiljöavtal)   
• Medel till forskning och innovation   

 
Utgångspunkten för Trafikverkets förslag är de transportpolitiska målen inklusive 
klimatmålen. Trafikverkets övergripande prioritering är att enligt fyrstegsprincipen i första 
hand vårda och utveckla den infrastruktur som redan finns, samt vidta åtgärder som gör att 
den utnyttjas effektivt.  
 
Ystad, Simrishamn och Sjöbo kommuner har i samverkan tagit fram förslag till ett 
gemensamt yttrande över den nationella planen. Sjöbo, Simrishamn och Ystad kommuner 
har även tagit del av Region Skånes yttrande som beslutades av Regionala 
utvecklingsnämnden den 4 februari 2022. Ystad, Simrishamn och Sjöbo kommuner ställer sig 
bakom yttrandet i sin helhet vilket tydliggörs i kommunernas gemensamma yttrande. 
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KS § 26 Dnr 2021/410 
 

Justerares signatur  
 

 

 

Beslutsunderlag 
• Förslag till nationell plan för transportsystemet 2022–2033 
• Missiv till förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 2022–2033 
• Region Skånes yttrande över Förslag till nationell plan för transportsystemet 2022–

2033 
• Simrishamn, Sjöbo och Ystads kommuners yttrande över Förslag till nationell plan 

för transportsystemet 2022–2033 
• Tjänsteskrivelse av trafikplanerare Emma Holgersson den 7 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner Ystad, Simrishamn och Sjöbo kommuners gemensamma 
yttrande över Förslag till nationell plan för transportsystemet 2022-2033. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
SÖSK Koordinator 
Sjöbo kommun 
Simrishamns kommun 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 27 Dnr 2021/428 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Godkänna kompletteringsbudget 2022 för kommunstyrelsen 
Ledning & Utveckling 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner kompletteringsbudget 2022 för kommunstyrelsen, Ledning & 
Utveckling.  

Sammanfattning av ärendet 
Kompletteringsbudget 2022 
Kommunstyrelsen, har i § 5/93 i samband med antagande av ekonomistyrprinciper med 
mera, beslutat kring överföring av medel till kommande års budget. 
 
Det är endast investeringar med anslag 2021 och som inte är slutförda vid utgången av detta 
år som kan bli föremål för ombudgetering till 2022. Det högsta belopp som kan 
ombudgeteras till 2022 för ett projekt är det som resterar vid utgången av 2021. 
 
Ospecificerade investeringar 2022 
I investeringsbudgeten för 2022 och planen för 2023–2025 specificerades inte samtliga 
nämnders hela investeringsram på projektnivå. Ambitionen är att i nu aktuellt ärende 
samordna önskemålen om fördelning av dessa medel på specifika investeringsprojekt i ett 
samlat fullmäktigebeslut. 
 
Notera att ärendet inte ska innehålla begäran om ytterligare investeringsmedel utan det som 
avses är en fördelning av den investeringsbudget som kommunfullmäktige fastställde i 
november 2021. 
 
Förslag till ombudgetering i investeringsbudget 2022 för Ks Ledning & Utveckling 
Av investeringsbudgetens oanvända medel på 4 694 000 kronor föreslås 3 316 000 kronor 
budgeteras om till 2022: 
582 000 kronor avseende digital infrastruktur och informationshantering 
90 000 kronor avseende läsplattor till förtroendevalda 
821 000 kronor avseende schema- och bemanningssystem och digitaliserat chefskap 
300 000 kronor avseende ärendehanteringssystem 
200 000 kronor avseende publika laddningspunkter, Klimatklivet 
1 323 000 kronor avseende icke-publika laddningspunkter, Klimatklivet 
Summa investeringsbudget att budgetera om: 3 316 000 kronor 
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KS § 27 Dnr 2021/428 
 

Justerares signatur  
 

 
 
Förslag till fördelning av Ks Ledning & Utvecklings ospecificerade 
investeringsanslag 2022 
Det ospecificerade anslaget uppgår till 1 500 000 kronor. Av dessa föreslås 1 100 000 kronor 
fördelas på nedanstående 
projekt. Resterande 400 000 kronor håller förvaltningen i reserv till eventuella kommande 
behov: 
300 000 kronor avseende digital infrastruktur och informationshantering 
600 000 kronor avseende systemutveckling av beslutsstödsystem 
200 000 kronor avseende läsplattor till förtroendevalda 
Summa ospecificerat anslag att fördela: 1 100 000 kronor 
 
Förslag till ombudgetering i investeringsbudget 2022 för Ks Hamn 
Kommunstyrelsen hamn redovisar 2021 en negativ nettoavvikelse på 1 573 000 kronor. 
Underskott redovisas i projektet GS-vatten. Det har varit, och är fortsatt, svårt att förutse alla 
investeringsutgifter kopplade till projektet. Förvaltningen befarar att hamnens ospecificerade 
anslag på 15 mkr 2022 inte kommer räcka till om underskottet från 2021 återbudgeteras. 
Förslaget är därför att underskottet inte ska återbudgeteras 2022. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och har därför inte barnchecklistat. 

Beslutsunderlag 
• Kompletteringsbudget 2022 kommunstyrelsen - Ledning och Utveckling samt Hamn 
• Kompletteringsbudget 2022 sammanställning 
• Tjänsteskrivelse av ekonom Daniel Hirvonen, 11 februari 2022 

  
  
  
 
 
Beslut skickas till: 
Ledning & Utveckling, ekonom Daniel Hirvonen 
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KS § 28 Dnr 2021/190 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Redovisning av handlingsplan - Genomlysning av Ledning o 
utvecklings verksamhet 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av handlingsplan. 
 
Kommunstyrelsen vill ha en återkoppling om sex månader hur arbetet går vidare. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde den 28 april 2021 att en genomlysning av 
Ledning & Utvecklings verksamhet skulle genomförs. Analysen genomfördes av Startpoint 
Advisory och rapporten redovisades vid kommunstyrelsens sammanträde i november 2021. 
Vid sammanträdet gavs kommundirektören i uppdrag att ta fram en handlingsplan för 
arbetet med rapportens slutsatser. 

Beslutsunderlag 
• Beslut i kommunstyrelsen 28 april 2021 paragraf 91 
• Slutrapport genomlysning av Ledning & Utveckling 24 november 2021 
• Beslut i kommunstyrelsen 24 november 2021 paragraf 231 
• Handlingsplan efter genomförd utredning av Ledning & Utveckling 7 februari 2022 
• Tjänsteskrivelse av kommundirektör Randi Graungaard 9 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisning av handlingsplan. 

Föredragande 
Kommundirektör Randi Graungaard 
  
 
 
Beslut skickas till: 
Kommundirektör Randi Graungaard 
Kommunstyrelsen 24 augusti 2022 
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KS § 29 Dnr 2021/436 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Yttrande om Översiktplan 2040 för Sjöbo kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen i Ystads har tagit del av granskningsförslaget till översiktsplan för Sjöbo 
kommun och lämnar följande yttrande:  
 
Ystads kommun har inget att erinra på förslaget till översiktsplan. Ystads kommun 
välkomnar en framtida dialog kring de mellankommunala frågor som berör kommunerna, 
exempelvis hanteringen av allmänna nyttigheter i orten Knickarp som ligger i både Sjöbo och 
Ystads kommuner. 

Sammanfattning av ärendet 
Sjöbo kommun har översänt förslag till Översiktsplan för Sjöbo kommun 2040 för 
kännedom och yttrande. Ystads kommun har tidigare lämnat yttrande då översiktsplanen var 
på samråd under 2020. Översiktsplanen omfattar hela kommunens yta, med undantag för 
Sjöbo tätort och Blentarp där fördjupade översiktsplaner fortsätter att gälla. Förslaget till 
Översiktsplan för Sjöbo kommun 2040 utgår ifrån kommunens politiska vision och ska 
fungera vägledande för beslut om hur mark- och vattenområden ska användas.  
 
Kommunstyrelsen i Ystads kommun har givits möjlighet att lämna yttrande över förslaget. 
Ystads kommun har begärt anstånd att lämna in synpunkter några dagar efter sista svarsdag. 

Beslutsunderlag 
• Översiktsplan 2040, Granskningsversion, 15 oktober 2021 
• Underrättelse om granskning – Förslag till Översiktsplan för Sjöbo kommun 2040 
• Tjänsteskrivelse av planarkitekt Sofie Larsson den 3 februari 2022 

  
  
  
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Sjöbo kommun, stadsbyggnadsförvaltningen, stadsbyggnad@sjobo.se 

13S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
cb

28
2c

4-
bd

8a
-4

f8
3-

a8
0c

-d
43

f1
4a

c5
d2

d



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 30 Dnr 2022/3 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Årsredovisning 2021 för kommunstyrelsen – Ledning & 
Utveckling samt Hamn 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner årsredovisningen för kommunstyrelsen – Ledning & 
Utveckling samt Hamn verksamhetsåret 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
Ledning & Utveckling 
 
Verksamhet 
Det finns ett fortsatt stort behov av att anlita extern juridisk hjälp. Rekrytering av ytterligare 
jurist har genomförts. Genomlysning av Ledning & Utveckling är klar och en handlingsplan 
är under utarbetning. 
 
Inom säkerhetsarbetet är den nya TiB funktionen nu på plats.  
 
Analys och lönekartläggning av årets löneöversyn är slutförd och löneprocessen för 2022 är 
igångsatt. Medarbetarundersökningen har genomförts och eventuella handlingsplaner är 
under utarbetning. Projekt för att digitalisera anställningsprocessen är igångsatt och flera 
utbildningar erbjuds digitalt.  
 
Bra stöd till verksamheterna är prioriterat och verktygen Qlik Sense och MyInsight ska göra 
det lättare för chefer att få en tydlig bild över sin ekonomi. Ny inköpsstrategi är antagen av 
kommunfullmäktige. Ökad efterfrågan av upphandlingar kräver en ökad prioritering och då 
särskilt avseende strategiska upphandlingar där inköpsvärdet är högt. 
 
Det finns en hög efterfrågan avseende inventering av huvudprocesser i syfte att digitalisera. 
En ny plattform för digitalisering har implementerats och samtliga äldre e-tjänster har 
migrerats. Parallellt har en digitaliseringsportal installerats för att möjliggöra digitalisering av 
interna processer. 
 
Arbetet med Näringslivsstrategin har genomsyrat året. Redovisningar har kontinuerligt 
presenterats för kommunstyrelsen. Workshops har gjorts med fler än 15 intressegrupper 
under året. Under året har förvaltningen haft flera branschträffar samt fyra 
Näringslivsfrukostar (varav två digitala) tillsammans med Företagarna. Ystadsmodellen har 
uppmärksammats och har fått nationell spridning. Den årliga mässan FN:s hållbarhetsmål -
 ett smörgåsbord för nya affärer genomfördes som ett hybridmöte. Samarbetet med Ystad i 
Centrum och projektet Hjärtat i Ystad har förstärkts och fungerar bra. 
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KS § 30 Dnr 2022/3 
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Ny samordnare har rekryterats med tillträde efter nyår. Samverkan sker inom ett antal 
områden. Projektet Culinary Heritage har avvecklats under året. 
 
Ekonomi 
Förvaltningen redovisar (exklusive kommunalförbund) ett överskott på 0,9 mkr. 
 
Negativa budgetavvikelser inkluderar bland annat juristkostnader vars utfall 2021 uppgick till 
4,0 mkr. Förvaltningen lämnade ett bidrag till filmfonden på 0,5 mkr. Verksamheter med 
pensionsavgångar redovisar underskott på personalsidan hänförligt överlappande 
personalstyrka. Sydöstra Skånes samarbetskommitté (SÖSK) redovisar ett nettounderskott 
hänförligt avvecklingen av projektet Culinary Heritage på 0,2 mkr. Semesterlöneskulden 
redovisar en negativ resultateffekt på 0,2 mkr. 
 
Positiva budgetavvikelser inkluderar bland annat lägre lönekostnader till den fackliga 
verksamheten än budgeterat. Vakanser inom kansli, digitalisering, inköp, samt film- och 
turism redovisar positiva budgetavvikelser. Kostnader för e-arkivet blev lägre än budgeterat 
hänförligt en återbetalning avseende det sista tertialet. Medlemsavgiften till Skånes 
Kommuner har justerats ned och gav en positiv budgetavvikelse. Ystad Studios Visitor 
Center redovisade ett starkt år på intäktssidan trots den pågående pandemin. 
 
Kommunalförbunden redovisar ett överskott på 1,0 mkr. Överskottet beror på en 
återbetalning av miljöförbundets överskott på 1,2 mkr. Medlemsavgift till 
räddningstjänstförbundet redovisar ett underskott på 0,2 mkr hänförligt till att Ystad ökat i 
befolkning i högre utsträckning än SÖSK-kommunerna. Överförmyndarverksamheten 
redovisar ett budgetneutralt resultat. 
 
Måluppfyllnad 
Nämndmålen ”Ystad ska i sin roll som regional kärna stärka samverkan inom sydöstra Skåne, 
med fokus på insatser som effektiviserar den kommunala verksamheten.” och ”Med 
medborgaren i fokus och värdegrunden som redskap ska Ledning & Utveckling skapa 
förutsättningar för bättre service, tillgänglighet och delaktighet.” bedöms vara uppfyllda. 
 
Hamn 
Genomförande av investering i den yttre hamnen färdigställdes i början av 2021 och de nya 
färjelägena överlämnades till Ystad Hamn Logistik AB att förvalta. Sedan mars månad 
används anläggningen dagligen. Investeringen möjliggjorde för hamnbolaget att under 
sommaren ta emot större fartyg på inrikes kryssning. 
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Justerares signatur  
 

 
 
 
Arbetet med att finna en snabb lösning avseende hantering av svart/gråvatten från fartyg har 
pågått genom hamnens försorg efter beslut av t.f. kommundirektören i mars månad. GS-
vatten kunde tas emot per den aktuella dagen och rening startade några dagar senare. 
Driftansvaret för reningen till ligger nu hos samhällsbyggnad/avfallsenheten. Den totala 
kostnaden för lösningen är ännu inte helt känd men har i investeringsprognosen tagits upp 
med 22 mkr. 
  
LoU/Hamn redovisar ett positivt resultat på 8,9 mkr, vilket är 0,9 mkr bättre än budget. Det 
är en minskning jämfört med prognosen från oktober med 0,7 mkr och beror bland annat på 
reglering av slutlig fastighetsskatt för 2020 samt beräkning av det slutliga arrendet för 2021. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och har inte barnchecklistats. 

Beslutsunderlag 
• Årsredovisning 2021 för kommunstyrelsen - ledning & utveckling samt hamn 
• Tjänsteskrivelse av ekonom Daniel Hirvonen, 11 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner årsredovisningen för verksamhetsåret 2021. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ledning & Utveckling ekonom Daniel Hirvonen 

16S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
cb

28
2c

4-
bd

8a
-4

f8
3-

a8
0c

-d
43

f1
4a

c5
d2

d



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 31 Dnr 2021/181 
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Återrapportering av övertid kvartal 4/2021 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av förvaltningarnas övertid under det fjärde 
kvartalet 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av kommunens ekonomiska situation för 2020 och framgent behövs ett 
gemensamt förhållningssätt för samtliga förvaltningar när det gäller anställningsförfarande, 
övertidshantering, anlitande av konsulter och deltagande i kurser och konferenser. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 31 mars 2021 att: 
 

• Alla former av anställningar ska beviljas eller sanktioneras av förvaltningschef  
• All övertid ska hanteras restriktivt  
• Anlitande av konsulter och nya inköp av tjänster ska användas synnerligen restriktivt 

och godkännas av förvaltningschefen 
• Anmälningar till kurser/konferenser ska godkännas av förvaltningschef 

 
Återrapportering sker efter varje kvartal till nämndens presidium/arbetsutskott och 
kommunstyrelsen. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och behöver inte barnchecklistas. 

Beslutsunderlag 
• Övertid kvartal 4/2021 barn- och utbildningsnämnden 
• Rapportering av Övertid - 2021 samhällsbyggnad 
• Övertid kvartal 4/2021 Ledning & Utveckling 
• Tjänsteskrivelse den 9 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av förvaltningarnas övertid under det fjärde 
kvartalet 2021 
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Återrapportering av kurser och konferenser 4/2021 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av förvaltningarnas kurser och konferenser 
under det fjärde kvartalet 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av kommunens ekonomiska situation för 2020 och framgent behövs ett 
gemensamt förhållningssätt för samtliga förvaltningar när det gäller anställningsförfarande, 
övertidshantering, anlitande av konsulter och deltagande i kurser och konferenser. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 31 mars 2021 att: 
 

• Alla former av anställningar ska beviljas eller sanktioneras av förvaltningschef.  
• All övertid ska hanteras restriktivt.  
• Anlitande av konsulter och nya inköp av tjänster ska användas synnerligen restriktivt 

och godkännas av förvaltningschefen.  
• Anmälningar till kurser/konferenser ska godkännas av förvaltningschef.  

 
Återrapportering sker efter varje kvartal till nämndens presidium/arbetsutskott och 
kommunstyrelsen. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och behöver inte barnchecklistas. 

Beslutsunderlag 
Återrapportering av kurser och konferenser 2021 
Kurser och konferenser kvartal 4/2021 gymnasienämnden 
Kurser och konferenser kvartal 4/2021 barn- och utbildningsnämnden 
Rapportering av Kurser och konferenser - 2021 samhällsbyggnad 
Kurser och konferenser kvartal 4/2021 Ledning & Utveckling 
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Återrapportering av konsulter 4/2021 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av förvaltningarnas anlitande av konsulter 
och nya inköp av tjänster under det fjärde kvartalet 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av kommunens ekonomiska situation för 2020 och framgent behövs ett 
gemensamt förhållningssätt för samtliga förvaltningar när det gäller anställningsförfarande, 
övertidshantering, anlitande av konsulter och deltagande i kurser och konferenser. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 31 mars 2021 att: 
 

• Alla former av anställningar ska beviljas eller sanktioneras av förvaltningschef.  
• All övertid ska hanteras restriktivt.  
• Anlitande av konsulter och nya inköp av tjänster ska användas synnerligen restriktivt 

och godkännas av förvaltningschefen.  
• Anmälningar till kurser/konferenser ska godkännas av förvaltningschef.  

 
Återrapportering sker efter varje kvartal till nämndens presidium/arbetsutskott och 
kommunstyrelsen. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och behöver inte barnchecklistas. 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse Återrapportering av konsulter och tjänster 2021 
• Konsultanvändning kvartal 4/2021 barn- och utbildningsnämnden 
• Rapportering av anlitande av Konsulter 2021 samhällsbyggnad 
• Konsultanvändning kvartal 4/2021 Ledning & Utveckling 
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Återrapportering av vakansprövning 4/2021 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner återrapporteringen av förvaltningarnas vakansprövningar 
under det fjärde kvartalet 2021. 

Sammanfattning av ärendet 
Med anledning av kommunens ekonomiska situation för 2020 och framgent behövs ett 
gemensamt förhållningssätt för samtliga förvaltningar när det gäller anställningsförfarande, 
övertidshantering, anlitande av konsulter och deltagande i kurser och konferenser. 
 
Kommunstyrelsen beslutade den 31 mars 2021 att: 
 

• Alla former av anställningar ska beviljas eller sanktioneras av förvaltningschef.  
• All övertid ska hanteras restriktivt.  
• Anlitande av konsulter och nya inköp av tjänster ska användas synnerligen restriktivt 

och godkännas av förvaltningschefen.  
• Anmälningar till kurser/konferenser ska godkännas av förvaltningschef.  

 
Återrapportering sker efter varje kvartal till nämndens presidium/arbetsutskott och 
kommunstyrelsen. 
 
Ärendet är av administrativ karaktär och behöver inte barnchecklistas. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse Återrapportering av vakansprövning 2021 
• Vakansprövning kvartal 4/2021 SAM 
• Vakansprövning kvartal 4/2021 BUN 
• Vakansprövning kvartal 4/2021 Ledning & Utveckling 
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Komplettering i kommunstyrelsens delegationsordning 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner justering i delegationsordningen med komplettering av 
delegaten förhandlingsansvarig i punkten 4.3. 

Sammanfattning av ärendet 
”Förhandlingsansvarig” är den idag som i praktiken hanterar många av de frågor som finns 
kopplade till våra kollektivavtal. Detta sker i nära samverkan med HR chefen som har den 
formella delegationen. För att underlätta och rationalisera arbetet med att teckna avtalen så är 
det en naturlig utveckling att även den som i det dagliga arbetet ansvarar för 
förhandlingsfrågorna kopplat till kollektivavtalen även får delegation att formellt hantera 
dem.   

Beslutsunderlag 
• C 17:3 Delegationsordning för kommunstyrelsen 
• Tjänsteskrivelse av HR-chef Clas Martinsson 3 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner justering i delegationsordningen med komplettering av 
delegaten förhandlingsansvarig i punkten 4.3. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ledning & Utveckling, förhandlingsansvarig Emma Sjöström 
Kansliavdelningen författningssamlingen 
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Firmatecknare för stiftelser förvaltade av Ystads kommun 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen beslutar att för stiftelser förvaltade av Ystads kommun utse firmatecknare 
enligt sammanställningen. 

Sammanfattning av ärendet 
Ystads kommun är förvaltare och ekonomiavdelningen sköter administrationen för ett antal 
stiftelser.  
 
Stiftelselagen innebär att bland annat Länsstyrelsen och Skattemyndigheten ska erhålla 
kommunens beslut på vem som är firmatecknare för stiftelserna. 
 
Paula Nilsson ersätter Kristina Bendz som firmatecknare från och med 1 mars 2022. 

Beslutsunderlag 
• Förteckning över firmatecknare 
• Tjänsteskrivelse av redovisningschef Carola Nilsson 8 februari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att för stiftelser förvaltade av Ystads kommun utse firmatecknare 
enligt sammanställningen. 
  
  
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Ledning & Utveckling, ekonomi Carina Sjöberg 
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Tilläggsavtal till medfinansieringsavtal cykelväg Hammar-
Skillinge 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen godkänner medfinansieringsavtalet tillsammans med villkoren enligt 
följande: 
 
Kommunstyrelsen anser att ett godkännande av medfinansieringsavtalet ska innefatta att 
Trafikverket åtar sig att följa de krav som Ystads kommun ställt i sitt senaste yttrande 
nämligen: 

• Många boende och verksamma i närområdet har framfört hur viktig de areella 
näringarna är, inte minst för Skånes och Sveriges livsmedelsförsörjning och som 
näringsverksamhet i sydöstra Skåne. Liksom Trafikverket har Ystads kommun tagit 
del av alla de frågor och synpunkter om hur gång- och cykelvägen påverkar 
tillgänglighet från Kustvägen till åkermarken norr om den. Ingenstans i 
granskningshandlingen adresseras denna problematik vilket Ystads kommun tycker är 
ytterst anmärkningsvärt. I handlingen behöver tydliggöras hur tillgänglighet löses för 
lastning av jordbruksprodukter och vilka villkor som gäller vid eventuella behov för 
jordbruksmaskiner att korsa gång- och cykelvägen. 

• Eftersom projektet har så pass stor påverkan på ett antal enskilda fastigheter och 
verksamheter kräver Ystads kommun att innan vägplanen lämnas vidare för 
fastställande måste Trafikverkets projektledare sätta sig direkt med de enskilda 
sakägarna och visa på möjligheter och vara öppna för anpassningar för att minimera 
negativa effekter. Ystads kommun och Trafikverket har varit överens om att lyhörd 
kommunikation är en förutsättning för projektets genomförande. Enskilda 
jordbrukare och småföretagare inom besöksnäringen har platskännedom och Ystads 
kommun menar att endast genom direktdialog med dem kan Trafikverket göra de 
platsspecifika anpassningar som krävs för att genom detaljutformning minimera 
intrång. 

• Ystads kommun kräver en skriftlig försäkran från Trafikverket att de avser uppfylla 
kommunens krav. 
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Reservation 
Håkan Eriksson (C) reserverar sig. 
Göran Göransson (-) reserverar sig. 
 
Jan-Åke Isaksson (SD): 

Sverigedemokraterna Ystad yrkar avslag på detta tilläggsavtal för Ystad kommuns del med 
följande motivering: 
 
Sverigedemokraterna Ystad ser den tilltänkta sträckningen på denna cykelled som mycket 
olycklig. Att anlägga denna cykelväg på den norra delen av Kustvägen är enligt vår mening 
både den minst lämpliga placeringen och även den dyraste lösningen på detta ärende.  
 
Trafikverket har efter många påtryckningar i ärendet inte dryftat sig till att föreslå 
alternativa dragningar av cykelleden. Många sakägare längs den tänkta sträckan har 
opponerat sig utan att Trafikverket har hörsammat deras protester. Trafikverket måste i 
samsyn ta upp sträckningen igen och visa flexibilitet. 
 
Trafikverket har i detta fall kört över de boende och berörda längs sträckan som vi inom 
Sverigedemokraterna Ystad tycker är mycket allvarligt.  
 
Med ovanstående som grund väljer vi i Sverigedemokraterna Ystad att reservera oss till 
förmån för eget yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2016 tecknades ett medfinansavtal mellan Trafikverket, Ystads kommun och 
Simrishamns kommun utifrån de rekommenderade åtgärderna som presenterades i 
åtgärdsvalsstudien (ÅVS) ”Bättre cykelmöjligheter mellan Hammar och Skillinge, Skåne län, 
Ystads och Simrishamns kommuner”.  
 
Trafikverket tog under 2021 fram ett tilläggsavtal och en utökad kostnadskalkyl avseende 
projektet som kommunfullmäktige i Simrishamn och Ystad beslöt att inte underteckna. 
Trafikverket har nu tagit fram ett nytt förslag på tilläggsavtal utifrån de synpunkter som 
inkommit.  
 
Tillägget till det undertecknade medfinansieringsavtalet är föranlett av bedömda ökade 
kostnader i projektet och för att säkerställa projektets fortsatta finansiering samt för att 
vägplanen ska kunna antas måste avtalet förnyas. 
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Den generella princip som gäller med regionala medel är att kostnaden fördelas utifrån 
medfinansieringsfördelningen, även fördyringar. I detta fall finns regionens del av 
finansieringen 75% i den regionala transportinfrastrukturplanen för år 2018–2029. Parallellt 
med genomförandet av den regionala transportinfrastrukturplanen 2018–2029 har Region 
Skåne ett pågående arbete med kommande regionala transportinfrastrukturplan för åren 
2022–2033 där den kommande planen nu är på remiss fram till 2022-01-09. Det är därför 
mycket angeläget för Regionen att veta hur kommunerna ställer sig till projektets 
fortskridande. 
 
Den totala kostnaden för projektet bedöms enligt tilläggsavtalet uppgå till 105–115 miljoner 
kronor (prisnivå i mars 2020). Den procentuella fördelningen mellan kommunerna är Ystads 
kommun 65% och Simrishamns kommun 35%. Kommunerna medfinansierar åtgärderna 
inom respektive kommun med 25%. Det innebär att den totala kostnaden för Ystads 
kommun bedöms bli 17–18,7 miljoner kronor. 

Beslutsunderlag 
• Undertecknat medfinansieringsavtal mellan Trafikverket, Ystads kommun och 

Simrishamns kommun, 2016-08-22 
• Tilläggsavtal – Gång- och cykelväg Hammar-Skillinge, Ystads och Simrishamns 

kommuner, 2022-01-17 
• Tjänsteskrivelse av teknisk chef Emilia Löfgren den 21 januari 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna tilläggsavtal till 
medfinansieringsavtal för gång- och cykelväg Hammar-Skillinge. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Ordföranden föreslår att kommunstyrelsen godkänner medfinansieringsavtalet tillsammans 
med villkoren. 
Håkan Eriksson (C) föreslår att kommunstyrelsen säger nej till medfinansieringsavtalet. 
Göran Göransson (-) föreslår att kommunstyrelsen säger nej till medfinansieringsavtalet. 
Paul Svensson (SD) begär ajournering. 
 
Kommunstyrelsen tar en paus kl. 11:42 och återupptar sammanträdet kl. 11:51. 
 
Jan-Åke Isaksson (SD) föreslår att kommunstyrelsen säger nej till medfinansieringsavtalet. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar kommunstyrelsen om medfinansieringsavtalet ska godkännas 
tillsammans med villkoren eller om kommunstyrelsen ska säga nej till 
medfinansieringsavtalet. Ordföranden finner att kommunstyrelsen röstar för att godkänna 
medfinansieringsavtalet tillsammans med villkoren. 

Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för att godkänna medfinansieringsavtalet tillsammans med villkoren 
Nej-röst för nej till medfinansieringsavtalet 

Omröstningsresultat 
Med tio Ja-röster och fem Nej-röster har kommunstyrelsen röstat för att godkänna 
medfinansieringsavtalet med villkoren. 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår från 

att rösta 
Gunilla Andersson (M) X   
Cecilia Magnusson-Svärd (S) X   
Anne Olofsdotter (M) X   
Sverker Meyer (M) X   
Göran Göransson (-)  X  
Jan-Åke Isaksson (SD)  X  
Paul Svensson (SD)  X  
Michael Michaelsen (SD)  X  
Adrian Magnusson (S) X   
Anja Edvardsson (S) X   
Roger Jönsson (S) X   
Mårten Mårtensson (S) X   
Håkan Eriksson (C)  X  
Marina Nilsson (MP) X   
Kristina Bendz (M) X   
Resultat 10 5  
 
 
 
Beslut skickas till: 
Samhällsbyggnad teknisk chef Emilia Löfgren 
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Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 38 Dnr 2021/423 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Återremitterat; Begäran om delfinansiering från AB 
Ystadbostäder 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
 
 

1. Kommunfullmäktige ger AB Ystadbostäder i uppdrag att producera nya bostäder på 
Mammutträdet 1 och Abrahamsfält 1. 

2. Kommunfullmäktige beviljar AB Ystadbostäder nyupplåning av totalt 45 000 000 
kronor. 

3. Kommunfullmäktige beviljar AB Ystadbostäder att sälja egendom till ett värde av 
lägst 51 000 000 kronor och högst till det värde som behövs för att färdigställa 
kvarstående fastigheter efter nyupplåning med motsvarande 45 000 000 kronor. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att AB Ystadbostäder under 2028 amorterar 
motsvarande 45 000 000 kronor. 

Deltar inte i beslutet 
Jan-Åke Isaksson (SD), Paul Svensson (SD) och Michael Michelsen (SD) 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet avseende Begäran om delfinansiering från AB Ystadbostäder återremitterades av 
kommunfullmäktige den 20 januari 2022 med motiveringen att ett helhetsgrepp på detta 
ärende tillsammans med det särskilda boendet i Trädgårdsstaden skall tas. Det som behöver 
utredas för att beslut ska kunna tas är: Vilken exakt finansieringsmodell skall vi egentligen ta 
beslut på? Hur mycket kommer vi att behöva upplåna? Till vilket värde av 
fastighetsbeståndet måste det säljas ut?  
 
Vid förnyad genomgång av det återremitterade ärendet blir det klarlagt att det svårligen går 
att handlägga eller besluta i enlighet med motiveringen för återremissen. Skälet är att det 
särskilda boendet i Trädgårdsstaden bör handläggas i en egen ordning i ett eget ärende och 
kan därför inte sammanföras med det ursprungliga ärendet om Begäran om delfinanisering 
från AB Ystadbostäder.  
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Justerares signatur  
 

 
 
 
Kommunfullmäktige har tidigare beslutat om investeringsbudget för 2022–2025 där 
äldreboendet i Trädgårdsstaden ingår med motsvarande 192 mkr.  Således finns beslut kring 
ett äldreboende i Trädgårdsstaden och upplåningen enligt den ekonomiska planen i 
fullmäktiges budgetbeslut från november 2021 inkluderar således denna investering. I nuläget 
saknas beslut kring vilken part (kommun eller bolag) inom kommunkoncernen som ska 
erhålla uppdraget kring uppförandet av äldreboendet och oaktat vem som är den 
uppdragstagande parten så kommer den planerade nyupplåningen på koncernnivå inte att 
påverkas negativt så länge inte byggnationen av äldreboendet överstiger 192 mkr. Skäl saknas 
därför att i ärende om Begäran om delfinansiering från AB Ystadbostäder också redogöra 
närmare för ärende avseende äldreboende i Trädgårdsstaden. Med det får ärendet anses vara 
besvarat och förslaget endast vara det ursprungliga som beslutades av kommunstyrelsen den 
20 december 2021, paragraf 271. 
 
Ärendet berör inte barn eller unga utan är endast av administrativ art. 

Beslutsunderlag 
• Begäran om delfinansiering från AB Ystadbostäder 
• Uppdaterad investeringsbudget version 1 AB Ystadbostäder 
• Uthyrningsstatistik 
• Tjänsteskrivelse av vd Petter Hansson Skoglund den 17 november 2021. 
• Beslut i Ytornet AB den 29 november 2021 paragraf 36 
• Kommunstyrelsens beslut 20 december 2021 paragraf 271 
• Beslut i kommunfullmäktige 20 januari 2022 paragraf 11 
• Tjänsteskrivelse av ekonomichef Petter Hansson 9 februari 2022 

  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 39 Dnr 2022/23 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Ändring av utformning av cykelbana på Industrigatan 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna att Industrigatan utformas med 
endast en dubbelriktad cykelbana. 

Sammanfattning av ärendet 
Enligt beslutet om ramprogram för Surbrunnsområdet den 18 september 2008, paragraf 120 
ska det vid ombyggnad av körvägar anläggas cykelbanor på båda sidor av körbanan.  
 
Att längs alla vägar i Surbrunnsområdet alltid anlägga cykelbanor på båda sidorna av 
körbanorna är dock inte lämpligt eller alltid möjligt. Behovet av dubbelsidiga cykelbanor 
varierar längs de olika vägarna. Längs vissa vägar finns inget behov och på en del vägar  
finns inte möjligheten då det inte finns tillräckligt med plats i gaturummet för att anlägga 
cykelbanor på båda sidor om körbanan. 
 
Under hösten 2021 har konsult utfört detaljprojektering avseende ny utformning av 
Industrigatan mellan Surbrunnsvägen och Fridhemsgatan. Utformningen av Industrigatan  
är utförd utifrån behovet av att kunna röra sig på ett tryggt och säkert sätt i stadsrummet. 
Gatans sektion är utformad med de olika funktioner och bredder som krävs för att få en 
säker och funktionell miljö att vistas i. Sektionen är föreslagen, sedd från söder på 
Industrigatan: 
Gångbana med en bredd på 1,85 meter i betongplattor, dubbelriktad cykelbana med en  
bredd på 2,1 meter i asfalt, körbana med en bredd på 6,3 meter i asfalt och gångbana med  
en bredd på 1,75 meter i betongplattor. 
 
Det är viktigt att skapa en sektion längs Industrigatan som fungerar med den bredd på allmän 
plats som är tillgänglig mellan fastighetsgränserna. Att bygga en cykelbana även på den norra 
sidan av gatan skulle göra att sektionsbredderna inte skulle bli funktionella eller säkra att 
vistas på. 
 
Längs Industrigatan kommer en upphöjd övergång för gång- och cykel att anläggas för  
att dämpa hastighet längs gatan och skapa en trygg och säker passage för oskyddade 
trafikanter. Denna övergång knyter an till gång- och cykelvägen som leder till Källan i  
norr. Även korsningen Industrigatan – Fridhemsgatan kommer att höjas upp för att även  
här skapa en trygg och säker passage för oskyddade trafikanter. 
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Justerares signatur  
 

 
 
 
Efter att detaljprojektering har gjorts bedöms det därför inte aktuellt med cykelbana på  
båda sidor av Industrigatan.  

Beslutsunderlag 
• Ramprogram för Surbrunnsområdet, antaget av kommunfullmäktige den 18 

september 2008, paragraf 120 
• Beslut av Kommunfullmäktige den 18 september 2008, paragraf 120 om ramprogram 

för Surbrunnsområdet i Ystad 
• Illustration på normalsektion Industrigatan 
• Barnchecklista 
• Tjänsteskrivelse av projektledare/ingenjör Stefan Jacobson Ölin den 11 januari 2022 
• Beslut i samhällsbyggnadsnämnden 19 januari 2022 paragraf 3 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 9 mars 2022 paragraf 15 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna att Industrigatan utformas med 
endast en dubbelriktad cykelbana. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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2022-02-16 

  

KS § 40 Dnr 2022/22 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Kommunalt partistöd för 2022 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att i förskott betala ut kommunalt partistöd 
för 2022 enligt följande: 
 
Centerpartiet 95 750 kronor 
Kristdemokraterna 52 750 kronor 
Liberalerna 52 750 kronor 
Miljöpartiet 52 750 kronor 
Moderaterna 192 750 kronor 
Socialdemokraterna 234 750 kronor 
Sverigedemokraterna 150 750 kronor 
Vänsterpartiet 52 750 kronor 
 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige ska årligen fatta beslut om utbetalning i förskott av kommunalt 
partistöd enligt kommunallagen 4 kap. 32 §. 
 
En årlig uppräkning av mandatstödet med 250 kronor per mandat ska ske under 
mandatperioden 2019–2022. 
 
Partistödet består av 
ett grundstöd som uppgår till 24 750 kronor per parti 2022 samt 
ett mandatstöd, som uppgår till 14 000 kronor per mandat 2022 
 
En skriftlig redovisning för år 2021 som visar att partistödet har använts för det ändamål 
som anges i kommunallagen, ett granskningsintyg samt årsredovisningen för år 2021 ska 
lämnas till kansliavdelningen senast den 30 juni 2022. 
 
Beslutet berör inte barn och unga då det är av administrativ karaktär. 

Beslutsunderlag 
• Riktlinjer för kommunalt partistöd 
• Tjänsteskrivelse av kommunsekreterare Åsa Björkman Holmberg 21 januari 2022 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att i förskott betala ut kommunalt partistöd 
för 2022 enligt följande: 
 
Centerpartiet 95 750 kronor 
Kristdemokraterna 52 750 kronor 
Liberalerna 52 750 kronor 
Miljöpartiet 52 750 kronor 
Moderaterna 192 750 kronor 
Socialdemokraterna 234 750 kronor 
Sverigedemokraterna 150 750 kronor 
Vänsterpartiet 52 750 kronor 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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Svar på Motion om God tillagad mat på Ljuskällan 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad. 

Reservation 
Kristina Bendz (M), Gunilla Andersson (M), Anne Olofsdotter (M), Sverker Meyer (M) 

Sammanfattning av ärendet 
I en motion från ledamöterna Roger Jönsson (S) och Kevin Rasmussen (S) föreslås att ett 
tillagningskök på äldreboendet Ljuskällan byggs i samband med utbyggnaden. 
 
Socialnämnden har yttrat sig i ärendet och anför bland annat följande. 
 
Socialnämndens arbetsutskott tog den 3 december 2020 beslut om att stryka behovet av 
tillagningskök efter att kostenheten inom samhällsbyggnad gjort en förnyad analys sedan 
beställningen gjordes år 2018 och har kommit fram till att de har tillräcklig kapacitet i de 
befintliga köken och att inget nytt kök behöver färdigställas på Ljuskällan. Ett eventuellt 
återinförande av tillagningskök skulle försena projektet, innebära ökade kostnader och att 
andra funktioner som tillkommit eller omarbetats i projektet såsom reservkraft, orangeri, 
större miljöhus, bad och fotvård inte längre skulle inrymmas eller få mindre plats. Motionen 
ska därför avslås. 
 
Med anledning av socialnämndens yttrande ska motionen därför avslås. 
 
Ärendet berör inte barn eller unga. 

Beslutsunderlag 
• Motion från Roger Jönsson (S) och Kevin Rasmussen (S), registrerad 19 januari 2021 
• Beslut i kommunfullmäktige 18 februari 2021 paragraf 99 
• Socialnämndens yttrande, 7 juni 2021 
• Remissvar från Ystads pensionärsråd, 28 juni 2021 
• Beslut i socialnämnden, 26 augusti 2021, paragraf 148 
• Tjänsteskrivelse av kommunjurist Lisa Syrén Mandelkonvalj 28 januari 2022 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 9 februari 2022 paragraf 18 
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska avslås. 

Förslag till beslut under sammanträdet 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) föreslår att motionen ska besvaras och lämnar 
protokollsanteckning. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer avslag mot att besvara motionen och finner att kommunstyrelsen röstar 
för att avslå motionen. 

Omröstning begärs 
Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för avslag på motionen 
Nej-röst för att besvara motionen 

Omröstningsresultat 
Med sju Ja-röster och åtta Nej-röster har kommunstyrelsen röstat för att besvara motionen. 
Ledamot/tjänstgörande ersättare Ja-röst Nej-röst Avstår från 

att rösta 
Gunilla Andersson (M) X   
Cecilia Magnusson-Svärd (S)  X  
Anne Olofsdotter (M) X   
Sverker Meyer (M) X   
Göran Göransson (-)  X  
Jan-Åke Isaksson (SD) X   
Paul Svensson (SD) X   
Michael Michaelsen (SD) X   
Adrian Magnusson (S)  X  
Anja Edvardsson (S)  X  
Roger Jönsson (S)  X  
Mårten Mårtensson (S)  X  
Håkan Eriksson (C)  X  
Marina Nilsson (MP)  X  
Kristina Bendz (M) X   
Resultat 7 8  

 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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Svar på Motion om Ungdomsbiljett till ungdomar i Ystads 
kommun 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) har lämnat in en motion gällande ungdomsbiljett i 
kollektivtrafiken till ungdomar i Ystad kommun. Motionären yrkar att Ystad kommun 
utreder möjligheten att teckna avtal med Region Skåne/Skånetrafiken för att införskaffa 
Ungdomsbiljetten för ungdomarna i kommunen.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden, barn- och utbildningsnämnden, gymnasienämnden och 
Ungdomsfullmäktige  har yttrat sig över motionen. Samtliga instanser är positiva till ett 
genomförande.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden anför i sitt yttrande bland annat att ett tillköp av ungdomsbiljett 
är positivt ur flera aspekter. Ungdomsbiljetten gör det möjligt för ungdomar att förflytta sig 
på ett enkelt, säkert och miljömässigt sätt inom och till och från kommunen samt till exempel 
delta på träning eller arbeta på annan ort än där de bor. Det är troligt att ungdomsbiljetten 
gör att resor med bil minskar till förmån för kollektivtrafikresor, vilket är bra för både hälsa 
och miljö och helt i linje med Ystads kommuns trafikstrategi. Det bidrar också till att 
ungdomar får goda resvanor som kan kvarstå i framtiden vilket därmed bidrar till Ystads 
kommuns mål om att andelen resor med kollektivtrafik ska öka. Samtidigt innebär det också 
en betydande kostnad som inte ryms inom nuvarande budget.  
 
I augusti 2021 införde Skånetrafiken en ny ungdomsbiljett som är giltig dygnet runt, sju dagar 
i veckan, hela året. Biljetten gäller i hela Skåne. Ungdomsbiljetten kan köpas av kommunerna 
till samtliga ungdomar i ett åldersspann som väljs av kommunen. Idag finns en skolbiljett 
som Ystads kommun köper från Skånetrafiken till de grundskole- och gymnasieelever som 
uppfyller kraven. Skolbiljetten gäller i hela Skåne, måndag – fredag under skolåret (ej 
sommarlovet). Skolbiljetten kommer fortsatt finnas kvar. 
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Ungdomsfullmäktige ställer sig mycket positiva till förslaget då de anser att det skulle 
underlätta för rörligheten för ungdomar- både de som bor inne i stan och de som bor 
utanför och reser in till stan. Dessutom menar ungdomsfullmäktige att det ökar jämlikheten i 
och med att det blir kostnadsfritt för alla berörda ungdomar att resa kollektivt. De anser dock 
att det kvarstår en hel del frågeställningar. Som vilka åldersgrupper som skulle bli aktuella – 
gäller det både hela gymnasiet och grundskolan? Var får man resa? Hur ska det fungera rent 
praktiskt – skickas biljetten hem? Gäller det alla bosatta ungdomar i kommunen eller bara 
elever? Gäller den i så fall på alla skolor eller bara de kommunala? Ungdomsfullmäktige anser 
att många frågeställningar behöver tydliggöras men de är mycket positiva till förslaget.  
 
Barn- och utbildningsnämnden och gymnasienämnden har föreslagit att motionen ska 
bifallas och har i övrigt inget ytterligare att anföra.  
 
Med hänvisning till ovanstående yttranden föreslås motionen bifallas.  

Beslutsunderlag 
• Motion från Cecilia Magnusson-Svärd (S), registrerad 15 juni 2021 
• Beslut av kommunfullmäktige den 17 juni 2021 paragraf 210   
• Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 24 augusti 2021 
• Barnchecklista 24 augusti 2021 
• Beslut i samhällsbyggnadsnämnden 22 september 2021 paragraf 159 
• Beslut av kommunstyrelsens arbetsutskott 13 oktober 2021 paragraf 133 
• Yttrande från barn- och utbildningsnämnden 8 november 2021 
• Yttrande från gymnasienämnden 8 november 2021 
• Beslut i barn-och utbildningsnämnden 25 november 2021 paragraf 162 
• Beslut i gymnasienämnden 26 november 2021 paragraf 147 
• Yttrande från Ungdomsfullmäktige 11 december 2021 
• Tjänsteskrivelse av koordinator SÖSK Emma Bruce 14 januari 2022 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 9 februari 2022 paragraf 19 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 
  
  
 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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Svar på Motion om implementation av vissa förordningar 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 
Lars Toftemar (-) ledamot i kommunfullmäktige har i en motion föreslagit: 
 

- Att skyltar uppsätts på lagom avstånd vid stränderna att hundförbud råder, gärna 
med upplysning om var det är tillåtet att bada med hund. 

- Att hinder uppsätts vid parkeringarna vid infart 1-9 som förhindrar husbilar, men inte 
personbilar att angöra parkeringarna.  

- Att lämplig nämnd diskuterar om mer eller förändrade regler och förordningar 
behövs för att få styr på den kaosartade situation som uppstått under de senaste två 
årens somrar. T.ex. trafiksituationen på Österleden. 

 
Samhällsbyggnadsnämnden har yttrat sig över motionen och beskriver det arbete som gjorts 
och pågår kring det som lyfts i motionen.  
 
Mängden husbilar upplevs ha ökat de senaste åren. Detta har inneburit en ökad belastning  
på attraktiva område så som exempelvis Sandskogen. Inför sommaren 2020 gjordes stora 
insatser för att förbättra trafiksituationen i Sandskogen. Antalet parkeringsplatser utökades 
vid infarterna 1-9 och skyltningen både förbättrades och utökades. Den nya regleringen som 
skyltades upp innebar att endast personbil klass 1 nu tillåts parkera på infarterna 2-9. Infart 1 
tillåter idag även husbilar att parkera. Inför sommaren 2022 planeras att även infart 1 endast 
ska vara tillåtet för personbil klass 1 att parkera samt ytterligare förstärkning av skyltning ska 
göras som förtydligar att det inte är tillåtet att parkera med husbilar på infarterna 1-9.  
 
Att sätta upp höjdhinder som begränsar stora fordon att angöra parkeringarna har även 
diskuterats. Denna lösning anses dock inte lämplig då det både försvårar och fördyrar 
hantering av de mobila toaletterna. Om inte den utökade skyltningen inför sommaren  
2022 får effekt kan dock höjdhinder komma att bli aktuellt. 
 
Längs sträckan mellan Sandskogens idrottsplats och infart 9 finns det idag 14 
informationstavlor som bland annat upplyser besökare om att det är förbjudet att ha  
hund på stranden 1 juni till 30 september. Tavlorna är strategiskt placerade vid de större 
stråken ner till stranden. Stranden är lång och det finns många möjligheter för den som  
vill kunna nå stranden. Det antal skyltar som är uppsatta bedöms vara tillräckligt många 
utifrån de större angöringspunkterna.  
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 
Kommunstyrelsen 
  

Sammanträdesdatum 
2022-02-16 

  

KS § 43 Dnr 2021/283 
 

Justerares signatur  
 

 
 
Ytterligare information om var det är tillåtet att bada med hund kommuniceras på 
kommunens hemsida, i broschyren ”Välkommen till våra stränder” samt under året  
har det även gått ut information till alla hushåll från tekniska avdelningens samlade 
informationsutskick. 
 
De insatser som gjordes inför sommaren 2020 med exempelvis utökat antal parkeringsplatser 
har gett effekt och situationen längs Österleden har förbättrats med mindre mängd 
felparkerade fordon. Kommunen har löpande diskussioner med Trafikverket som är 
väghållare för Österleden. 
 
Av nämndens yttrande framgår att det som föreslås i motionen därmed redan har beaktats 
och hanterats. Åtgärderna kommer utvärderas vidare för eventuella kompletterande åtgärder. 
Utifrån samhällsbyggnadsnämndens yttrande föreslås därmed att motionen besvaras.  

Beslutsunderlag 
• Motion från Lars Toftemar (-) registrerad 28 juli 2021 
• Beslut i kommunfullmäktige 31 augusti 2021 paragraf 226 
• Beslut i samhällsbyggnadsnämnden 15 december 2021 paragraf 222 
• Tjänsteskrivelse av koordinator SÖSK Emma Bruce 25 januari 2022 
• Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott 9 februari 2022 paragraf 20 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad. 
  
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslut skickas till: 
Kommunfullmäktige 17 mars 2022 
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2022-02-16 

  

KS § 44 Dnr 2022/37 
 

Justerares signatur  
 

 
 

Ledamotsinitiativ till kommunstyrelsen - Helhetsgrepp om 
kommande nybyggnation i Trädgårdsstaden 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen avslår ledamotsinitiativet. 

Reservation 
Jan-Åke Isaksson (SD), Paul Svensson (SD) och Michael Michaelsen (SD) 

Sammanfattning av ärendet 
Ledamöterna Jan-Åke Isaksson (SD), Paul Svensson (SD) och Michael Michaelsen (SD) har 
lämnat ett ledamotsinitiativ till kommunstyrelsen med lydelsen: 

Vi ser att det nu ligger 2 parallella ärenden om nybyggnation i Trädgårdsstaden i egen 
regi. Dels ett särskilt boende, dels nya bostäder. Då är det av särskild vikt att se detta i 
en helhet, främst gällande finansieringen. Kommunen har ett låneutrymme som vi ska 
förhålla oss till och då måste vi ha ett underlag som stärker oss i hur vi prioriterar när 
vi ska gå till beslut 
Av detta önskar vi: 
Att Få fram vilken exakt finansieringsmodell som vi egentligen skall ta beslut på? Hur 
mycket kommer vi att behöva upplåna? Och till vilket värde av fastighetsbeståndet 
måste det säljas ut? 

 
En ledamot i en styrelse/nämnd har rätt att väcka ett ärende i styrelsen/nämnden. 
Ledamoten måste vara med vid sammanträdet för att kunna göra det. Det är sedan 
styrelsen/nämnden som genom majoritetsbeslut beslutar om och hur ärendet ska beredas. 
Kommunstyrelsen har vid dagens sammanträde att ta ställning till om initiativet ska beredas 
eller avslås. 

Beslutsunderlag 
Ledamotsinitiativ från (SD) registrerad den 14 februari 2022 
  
 
 
Beslut skickas till: 
Jan-Åke Isaksson (SD) 
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Kommunstyrelsen 
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2022-02-16 

  

KS § 45   
 

Justerares signatur  
 

 
 

Information 

Kommunstyrelsen beslutar 
Kommunstyrelsen tar del av informationen. 

Sammanfattning av ärendet 
Cecilia Magnusson-Svärd (S) informerar från styrelsemöte i Skånes Kommuner där det 
lämnades återkoppling från samverkansgrupperna. 
 
Gunilla Andersson (M) meddelar att vid nästa kommunstyrelse i mars kommer vd Peter 
Engström och pair Gunilla Carlsson från Sydskånes Avfallsaktiebolag (SYSAV) att informera 
om aktuella frågor. 
 
Kommundirektör Randi Graungaard meddelar att det blir nya besöksrutiner från 21 februari 
i Nya Rådhuset som innebär gästbok och besöksbricka. 
 
Ny kommunikationschef blir Anna Bäckstrand som just nu arbetar som projektledare för 
Hjärtat i Ystad. 
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KS § 46     
 

Justerares signatur  
 

 
 

Övrigt 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
Enkel fråga ställd till socialnämndens ordförande från ledamoten Göran Göransson (-) ställs i 
kommunstyrelsen vid dagens sammanträde och besvaras av socialnämndens ordförande och 
förvaltningschef Social Omsorg Dan Kjellsson. 
 
Ledamoten Göran Göransson (-) ställer frågor rörande padelbanorna i Nybrostrand. 
 
 
 
 
 
Dagens sammanträde i kommunstyrelsen är den sista för ordföranden Kristina Bendz som 
lämnar sitt uppdrag den 28 februari. På kommunstyrelsens vägnar avtackas Kristina av  
2:e vice ordföranden Cecilia Magnusson-Svärd och 1:e vice ordföranden Gunilla Andersson. 

41S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 4
cb

28
2c

4-
bd

8a
-4

f8
3-

a8
0c

-d
43

f1
4a

c5
d2

d
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